
 
 
Latujen ja talviliikuntareittien hoito talvikaudella 2022-2023 
 
Tekninen lautakunta 24.11.2022 § 95  
  
 
 
Valmistelija Petri Miettinen, tekninen johtaja, p. 040 661 4342 

 
Kunnalla on sopimus latujen hoidosta vuosille 2020-2023. Sopimus on 
voimassa 30.4.2023 saakka ja sitä voidaan jatkaa kahdella vuodella 
(optio). Tilaaja ilmoittaa option käytöstä 2 kk ennen sopimuskauden 
päättymistä urakoitsijalle. 
 
Sopimuksessa mainitaan säännöllisesti urakoitsijan hoitovastuulle kuuluvat 
ladut sekä eri tilauksesta mahdollisesti hoidettavat ladut. Ennen 
hoitokauden aloittamista pidetään tarvittaessa aloituskatselmus, jossa 
tarkastetaan urakka-alueen kunto ja mahdollisuudet hoitokauden 
aloittamiselle. 
 
Kuluvana vuonna aloituskatselmus pidettiin 1.11. Palaverissa keskusteltiin 
mm. latuvalaisuksista, reittipohjien kunnostuksista, Kotkatharjun/Kanavan 
reiteistä ja kylien laduista.  
 
Esille nousseista muutoksista on syytä keskustella teknisessä 
lautakunnassa ja tehdä asioista tarvittavat päätökset. Muutosehdotukset 
talvikaudelle 2022-2023 ovat seuraavat: 
 
 
- Latuvalot palavat nyt hämärä- ja kellokytkimien ohjaamina klo 07:00-

22:00 
 

o muutosehdotus latuvalojen sammuttamiselle illasta on, että 
valaistus sammutettaisiin säästösyistä klo 21:00 
 

- Kerisalon latuvaloja ei oteta käyttöön, koska valopylväiden ja valojen 
kunto on hyvin heikko eikä määrärahaa niiden kunnostamiseksi ole 

 
 
- Kirkonkylän ja Kanavan yhdysladun silta Kanavan joen yli sortui 

edellisenä talvena. Siltaa ei korjata, joten hiihtäjät siirtyvät maantien yli 
kävellen eli samaa reittiä kuin latukone ko. reittiä ajaa 

 
- Kanavan latu muutetaan monikäyttöreitiksi eli ladulla voi kulkea esim. 

suksilla, kävellen, pyöräillen tai ulkoiluttaa koiraa, mutta 
moottoriajoneuvoilla ajaminen on kielletty 

 
o monikäyttöreitin turvallisuus otetaan huomioon mm. 

kiertosuuntamerkein ja ohjekyltein 
 
- Kirkonkylän latuihin liittyvä ja lumitilanteen salliessa ylläpidetty ns. 

peltolenkki ajetaan, mikäli sille saadaan maanomistajan lupa ja 
autopaikoitus saadaan järjestettyä turvallisesti 

 
- Kuvansin Palviaisissa lumitilanteen salliessa ylläpidettyä perinteisen 

latua ei ajeta  
 



- Kotkatharjun talvifrisbeegolfrataa voidaan hoitaa tarvittaessa 
latukoneella 

 
Esittelijä Tekninen johtaja Petri Miettinen 

 
Päätösehdotus Tekninen lautakunta päättää hyväksyä edellä esitetyt muutokset latujen 

hoitoon ja ylläpitoon talvikaudelle 2022-2023. 
 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi seuraavat kohdat teknisen johtajan 
esityksen mukaisesti: 
- Kerisalon latuvaloja ei oteta käyttöön 
- ns. kirkonkylän peltolenkki pidetään yllä esityksen mukaisesti 
- Palviaisissa olevaa perinteisen latua ei ajeta 
 
Tekninen lautakunta päätti esityksestä poiketen yksimielisesti seuraavaa: 
- Markku Damskin esityksestä latuvalot pidettäisiin päällä klo 8:00-21:00 
- yhdysladun sillan osalta Markku Damskin esityksestä silta korjataan 
talkoilla v.2023 ja kunta valvoo työsuorituksen 
- lisäksi Damskin esityksen mukaan talvifresbeegolfrataa ei hoideta 
latukoneella vaan kunnan omana työnä 
 
Kanavan ladun muuttamista monikäyttöreitiksi Juha Hytönen vastusti, jota 
Markku Damski kannatti, kun taas pohjaesitystä kannattivat Hannu 
Lahtinen ja Miia Varis.  
Asiasta pidettiin äänestys, jossa pohjaesitystä kannattivat Hannu Lahtinen 
ja Miia Varis ja vastustivat Juha Hytönen, Markku Damski sekä Leea 
Oksiala. 
Näin ollen tekninen lautakunta päätti ettei Kanavan latua muuteta 
monikäyttöreitiksi. 

 
 __________ 
 
  
 
KH 05.12.2022 § 190  
  
 
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Jaakko Kuronen, p. 040 661 6885 

 
Toimivalta 
 
Kuntalain 92§:ssä määritellään asian ottaminen ylemmän toimielimen 
käsiteltäväksi. Laissa määritellään, että ” Kunnanhallitus, 
kunnanhallituksen puheenjohtaja, kunnanjohtaja ja hallintosäännössä 
määrätty kunnan viranhaltija voivat ottaa kunnanhallituksen käsiteltäväksi 
asian, joka on tämän lain nojalla siirretty kunnanhallituksen alaisen 
viranomaisen tai kunnanhallituksen jaoston toimivaltaan ja jossa 
asianomainen viranomainen on tehnyt päätöksen.” Kunnanhallituksen 
alaisena jaostona voi toimia mm. lautakunta. 
 
Asia 
 
Kunnan liikuntatoimi kuuluu sivistyslautakunnan alaisuuteen. Vastaavasti 
liikuntapaikkojen hoito on teknisen lautakunnan alaisuudessa. 
Käytännössä sivistyslautakunta päättää siitä, mitä kunnan liikuntapaikoilla 
tehdään ja tekninen lautakunta siitä, miten liikuntapaikkoja hoidetaan. 
 



Tekninen lautakunta käsitteli kokouksessaan 24.11.2022 § 95 latujen 
talvikunnossapitoa. Ne asiat, joissa käsiteltiin sitä, miten liikuntapaikkoja 
hoidetaan, voidaan katsoa kuuluneen teknisen lautakunnan päätösvaltaan. 
 
Mm. talousarvion sitovissa tasoissa on määritelty, että liikuntatoimi kuuluu 
kunnan sivistystoimen alaisuuteen. Näin ollen liikuntapaikoilla tapahtuvasta 
toiminnasta päättäminen kuuluu sivistyslautakunnan toimivaltaan. Kunnan 
teknisen toimen tehtävänä on päättää keinoista palvelun järjestämiseksi, 
eli se kuinka sivistyslautakunnan määrittämä toiminta mahdollistetaan 
kunnan liikuntapaikoilla. 
 
Teknisen lautakunnan päätös on seuraava: 
 
Tekninen lautakunta hyväksyi seuraavat kohdat teknisen johtajan 
esityksen mukaisesti: 
- Kerisalon latuvaloja ei oteta käyttöön 
- ns. kirkonkylän peltolenkki pidetään yllä esityksen mukaisesti 
- Palviaisissa olevaa perinteisen latua ei ajeta 
 
Tekninen lautakunta päätti esityksestä poiketen yksimielisesti seuraavaa: 
- Markku Damskin esityksestä latuvalot pidettäisiin päällä klo 8:00-21:00 
- yhdysladun sillan osalta Markku Damskin esityksestä silta korjataan 
talkoilla v. 2023 ja kunta valvoo työsuorituksen  
- lisäksi Damskin esityksen mukaan talvifrisbeegolfrataa ei hoideta 
latukoneella vaan kunnan omana työnä  
 
Kanavan ladun muuttamista monikäyttöreitiksi Juha Hytönen vastusti, jota 
Markku Damski kannatti, kun taas pohjaesitystä kannattivat Hannu 
Lahtinen ja Miia Varis.  
Asiasta pidettiin äänestys, jossa pohjaesitystä kannattivat Hannu Lahtinen 
ja Miia Varis ja vastustivat Juha Hytönen, Markku Damski sekä Leea 
Oksiala.  
Näin ollen tekninen lautakunta päätti, ettei Kanavan latua muuteta 
monikäyttöreitiksi. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Jaakko Kuronen 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus 
 
1. päättää käyttää kuntalain 92§ mukaista otto-oikeutta teknisen 
lautakunnan 24.11.2022 §:ään 95 
2. toteaa, että niiltä osin, kun teknisen lautakunnan päätös koskee 
liikuntapaikkojen hoitoa, on teknisen lautakunnan päätös tapahtunut 
teknisen lautakunnan toimivallan rajoissa. 
3. kumoaa liikuntatoimen toiminnallisiin sisältöihin liittyvät teknisen 
lautakunnan päätökset ja lähettää liikuntatoimen toiminnallisiin sisältöihin 
liittyvät asiat sivistyslautakunnan päätettäviksi. 
 

Päätös Kunnanhallitus hyväksyi kunnanjohtajan päätösehdotuksen. 
 
 __________ 
 
  
 
Sivistyslautakunta 13.12.2022 § 75    
217/10.03.01.06/2022    
 
Valmistelija        Sivistysjohtaja Aki Pelkonen 044 4935611 

 



Tausta 
 
Kunnanhallitus on käyttänyt KH 5.12.2022 otto-oikeuttaan teknisen 
lautakunnan pykälässä 24.11.2022 § 95. Kunnanhallitus totesi, että niiltä 
osin kuin teknisen lautakunnan päätös koskee liikuntapaikkojen hoitoa, on 
teknisen lautakunnan päätös tapahtunut teknisen lautakunnan toimivallan 
rajoissa. Kunnanhallitus myös päätti lähettää liikuntatoimen toiminnallisiin 
sisältöihin liittyvät päätetyt asiat sivistyslautakunnan päätettäviksi. 
 
Toiminnallisina seikkoina voidaan pitää Kanavan ladun muuttamista 
hiihtoladusta monikäyttöreitiksi. Osaltaan myös valaistusajan muuttaminen 
vaikuttaa toimintaan ja palveluntarjontaan. Yhdysladun silta ja sen 
puuttuminen vaikuttaa myös latuverkkoon ja tämän kautta liikuntatoimen 
toimintaan ja palveluntarjontaan. Talvifrisbeegolfradan hoitaminen 
latukoneen sijasta kunnan omana työnä ns. mönkijällä/moottorikelkalla ja 
”tampparitelalla” hoidettuna vaikuttaa myös liikuntapalveluiden toimintaan. 
 
Toimivalta 
 
Kunnan hallintosäännön luvussa 4. Henkilöstöorganisaatio määritellään 
mm. seuraavaa: sivistystoimialaan kuuluvat tulosalueet ovat perusopetus, 
lukio-opetus, varhaiskasvatus, hyvinvointi, kirjastotoimi ja vapaa 
sivistystyö. 
 
Kunnanvaltuuston hyväksymä (13.12.2021 §86) talousarvio vuodelle 2022 
määrittelee sivistystoimen hyvinvoinnin tulosalueen sisältävän seuraavat 
tulosyksiköt: liikuntatoimen, nuorisotoimen, etsivän nuorisotyön, 
kulttuuritoimen ja museon. Liikuntatoimelle on asetettu tavoitteeksi (TA-
2022) tukea ja lisätä kuntalaisten hyvinvointia ja toimintakykyä. Keinoiksi 
on määritelty mm. ylläpidetään liikuntapaikkoja ja alueita sekä kehitetään 
uusia liikuntamuotoja matalan kynnyksen periaatteella.    
 
Kunnan lautakuntien tehtäviä ja vastuita on määritelty hallintosäännön 
luvussa 7 pykälässä 26 § Lautakunnan tehtävät ja toimivalta mm. 
seuraavasti: Lautakunnan yleisenä tehtävänä on valmistella 
kunnanhallituksen ja kunnanvaltuuston käsiteltäväksi kuuluvat asiat sekä 
huolehtia toimialalleen kuuluvien asioiden täytäntöönpanosta. Lautakunta 
päättää 1) keinoista palvelujen järjestämiseksi valtuuston 
talousarviopäätöksessä asetettujen tavoitteiden ja varattujen määrärahojen 
puitteissa 2) toiminnassa noudatettavista perusteista ja yleisistä ohjeista, 
ellei säännöksissä tai ohjeissa ole muuta määrätty. 
 
Sivistyslautakunnan tehtäviä on määritelty mm. Hallintosäännön luvussa 7 
pykälässä 28§ Toimielinten tehtävät ja toimivallan jako seuraavasti: 
Lautakunta johtaa ja kehittää sivistyksen toimialaa ja vastaa palvelujen 
tuloksellisesta järjestämisestä. Lautakunta seuraa ja arvioi palvelujen 
vaikuttavuutta ja varaa asukkaille ja käyttäjille mahdollisuuden osallistua 
palveluiden suunnitteluun ja kehittämiseen. Lautakunta edustaa kuntaa ja 
käyttää puhevaltaa toimialaansa kuuluvissa asioissa. 
 
Selostus 
 
Ylläkuvattuja liikuntatoimen toiminnallisia sisältöjä pohtiessa tulisi 
huomioida valtuuston hyväksymässä talousarviossa esitetyt tavoitteet, 
keinot niiden saavuttamiseksi ja arviot riskeistä sekä hallintosäännön 
pykälä 28§, jossa sivistyslautakunnalla on vastuu seurata ja arvioida 
palveluiden vaikuttavuutta ja varata asukkaille ja käyttäjille mahdollisuuden 
osallistua palveluiden suunnitteluun ja kehittämiseen.  
 



Kotkatharjun ulkoilualueen kehittämisestä on teetetty kuntalaisille kysely 
vuonna 2021. Tämä kehittämissuunnitelma on vielä valmistelussa. 
Kyselyssä oli mm. seuraava kysymys nro. 7. Toivoisin, että Kanavan 
hoidetun latupohjan reunalla voisi olla myös talvisin monikäyttöreitti niiltä 
osin kuin se turvallisuusnäkökohdat huomioiden olisi mahdollista. 
Kysymykseen vastattiin 229 kertaa ja 87,8% vastaajista vastasi kyllä ja 
12,2% ei. Kysymykseen oli myös jatkokysymys nro. 8. Mikäli vastasit 
edelliseen kysymykseen kyllä, vastaa tähän kysymykseen: toivoisin, että 
Kanavan monikäyttöreitillä voisi… Kysymykseen vastattiin 206 kertaa ja 
kolme suosituinta aktiviteettia olivat retkeillä kävellen, kävellä koiran 
kanssa sekä ajaa maastopyörällä. Sivistyslautakunnan olisi hyvä 
huomioida teetetyn kyselyn tulokset pohtiessaan Kanavan ladun 
toiminnallisuutta, mutta huomioida kyselyn liittyneen Kotkatharjun 
kehittämissuunnitelmaan, joka on vielä valmistelussa. Voisi olla myös 
perusteltua, että suurempia toiminnallisia muutoksia ei tehdä ennen kuin 
Kotkatharjun kehittämissuunnitelma sekä liikuntapaikkojen taso ja 
toiminnalisuus on määritelty.    
 
Hiihtolatujen valaistusta olisi hyvä pohtia useasta näkökulmasta. Hiihto 
urheiluna ja liikuntana on yksi parhaista liikunnan muodoista. UKK- 
instituutti toteaa mm. seuraavaa: Hiihto kehittää kestävyyskuntoa, 
lihasvoimaa ja liikehallintakykyä eli terveyskunnon kaikkia osa-alueita. 
Hiihtoa voivat harrastaa kaikenikäiset ja kaiken tasoiset liikkujat.  
Voidaan myös ajatella, että kuntalaisille olisi perusteltua järjestää valaistus 
mahdollisimman kattavasti niillä laduilla, joilla valaistus olisi järjestettävissä 
turvallisesti. Tämä taas tarkoittaa kuntalaisen näkökulmasta sitä, että 
valaistus olisi hyvä järjestää totutusti hämäräkytkimen ja kellokytkimien 
ohjaaminen kello 7.00- 22.00. Toisen kautta tulisi pohtia energiakriisin 
merkitystä ja tulisiko Joroisten liikuntatoimen olla myös mukana energian 
säästämisessä. Valtio, kunnat, yritykset ja yksityiset toimijat ovat tehneet 
toimia energian säästämiseksi.  
 
Talvifrisbeegolfradan hoitaminen kunnan omana työnä voisi olla 
perusteltua latukoneen sijaan ja näin pääosin on jo aiemminkin tehty. 
Asiaa tulisi kuitenkin pohtia onko mönkijällä/moottorikelkalla ja 
”tampparitelalla” hoidettu reitti tarpeeksi hyvä radankäyttöä ajatellen. 
Talvifrisbeegolfrataa käytetään myös muuhun ulkoiluun. Radan hoitaminen 
kunnan omana työnä tarkoittaa työpajalta hankittua palvelua.  
 
Yhdysladun silta on romahtanut viime vuonna. Näin ollen siltaa ei voi 
käyttää talvikautena 2022-2023. Sillan tarvetta olisi hyvä arvioida ladun 
käytön perusteella. Arviossa tulisi myös huomioida mm. koulujen 
liikuntaryhmät. Liikuntaryhmät ovat suurehkoja ja saattaa tulla tilanteita, 
jolloin lapsi on ylittämässä tietä ilman valvontaa, jos kävely/hiihto siltaa 
Kanavan joen yli ei ole.         

 
Talviliikuntapaikat kuuluvat kunnan liikuntapaikkoihin, joiden 
toiminnallisuudesta päättää sivistyslautakunnan alainen liikuntatoimi. Olisi 
tärkeää määritellä kunnan liikuntapaikat ja niiden taso sekä toiminnallisuus, 
jotta tekninen toimi pystyisi vahvistetun talousarvion rajoissa hoitamaan 
liikuntapaikkoja liikuntatoimen määrittelemien toiminnallisuuksien mukaan.   
 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Aki Pelkonen 
 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää, että 
 
1. Kanavan latua ei muuteta monikäyttöreitiksi talvikaudeksi 2022-2023 



sekä ladun toiminnallisuuteen otetaan kantaa liikuntapaikkaselvityksessä, 
jossa määritellään mm. kunnan liikuntapaikat ja niiden toiminnallisuus 
  
2. Talvifrisbeegolfradan toiminnallisuus pysyy talvikauden 2021-2022 
tasolla. 
 
3. Toiminnallisuuden näkökulmasta latujen valaistusaikaa voidaan lyhentää 
teknisen lautakunnan päätöksen mukaan.  
 
4. Kunnan liikuntapaikoista tehdään kattava selvitys vuoden 2023 aikana, 
jossa määritellään tarkemmin liikuntapaikat, niiden taso ja toiminnallisuus. 
Selvityksessä otetaan myös kantaa yhdysladun sillan tarpeeseen. Tämän 
valmistuvan selvityksen/ohjeen avulla tekninen lautakunta päättää mm. 
kyseisen vuoden talousarvion mukaan keinoista hoitaa liikuntapaikkoja. 
 

Päätös Sivistyslautakunta päätti hyväksyä sivistysjohtajan päätösehdotuksen. 
 
 __________ 
 
  
 


